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Protokół  Nr  XXXIII/2013 
z sesji Rady Gminy Sienno 

odbytej  w dniu 12 listopada 2013 roku 
 

                     Sesja  odbyła  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  Sienno  w  godzinach 9.00 – 12.40.  
Obradom  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński . 
Protokołował  inspektor  UG  Barbara  Capała . 
 
W  sesji  wzięli udział : 
1.Radnych  Rady  Gminy                                                                                      -  13 
2.Wójt Gminy                                                                                                        -  Stanisław  Pora 
3.Zastępca Wójta Gminy                                                                                     -  Alicja Zimak 
4.Sekretarz  Gminy                                                                                               -  Piotr  Dąbrowski                                                       
5.Skarbnik Gminy                                                                                                  -  Jolanta Karolik 
6.Dyrektor NZOZ MEDICUS w Siennie                                                               -  Marianna Śmietanko-Kmieć 
7.Dyrektor ZS w Jaworze Soleckim                                                                    -  Paweł Niedziela 
8.Kierownik ZUK w Siennie                                                                                 -  Bohdan Przydatek 
9.Sołtysi                                                                                                                  -  22 osoby 
 
Porządek  obrad : 
1.Otwarcie obrad.   
2.Przyjęcie protokołu Nr XXXI/2013  z  sesji odbytej w dniu 10 września 2013 roku oraz protokołu 
    Nr XXXII/2013 z uroczystej sesji odbytej w dniu 06 listopada 2013 roku.  
3.Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy.  
4.Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania budżetu Gminy Sienno za I półrocze 2013 roku. 
5. Informacja na temat funkcjonowania opieki zdrowotnej na terenie gminy. 
6. Informacja na temat funkcjonowania Zakładu Usług Komunalnych w Siennie w 2012 roku. 
7. Przyjęcie uchwał podatkowych: 
    1) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowaną jako podstawa obliczenia podatku 
         rolnego na 2014 rok; 
    2) w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowaną jako podstawa obliczania  
         podatku leśnego na 2014 rok; 
    3) w sprawie określenia podatku od nieruchomości na 2014 rok; 
    4) w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na 2014 rok. 
8.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2013. 
9.Przyjęcie uchwały  w sprawie  stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
10.Przyjęcie uchwały w sprawie Wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 
11.Przyjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia. 
12.Informacja na temat oświadczeń majątkowych. 
13.Interpelacje i wnioski. 
 
Przebieg  obrad : 
Ad.1.Sesję  otworzył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński.  Powitał  radnych,  Wójta Gminy, 
Zastępcę Wójta Gminy, Sekretarza  Gminy, Skarbnika Gminy, sołtysów oraz  zaproszonych  gości .  Po  
sprawdzeniu podpisów na liście obecności stwierdził  quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecny usprawiedliwiony był radny Zbigniew Tuzinek ,  spóźnienie usprawiedliwili : radny Wojciech Burek 
oraz radny Adam Mazur. Przewodniczący Rady Gminy Antoni  Ćwikliński przypomniał, że w związku  
z rezygnacją Pana Jerzego Mazura z mandatu radnego, do czasu wyboru nowego radnego Rada Gminy Sienno 
pracuje w składzie czternastoosobowym.  Następnie Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad.  
Nie zgłoszono uwag ani wniosków  do porządku obrad.   
Radny Wojciech Burek przybył na sesję. 
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Ad.2.Nie zgłoszono uwag do protokołów  Nr XXXI/2013 z sesji  odbytej w dniu 10 września 2013 roku oraz Nr 
XXXII/2013 z uroczystej sesji odbytej w dniu 06 listopada 2013 roku. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  protokołów. 
Rada  przyjęła  protokoły w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie,  12 głosami za, na ustawowy  skład  15 
radnych. 
Radny Adam Mazur przybył na sesję.  
                                                                                                                                                                                         
Ad.3.Wójt Gminy Stanisław Pora omówił pisemne sprawozdanie z pracy w okresie pomiędzy sesjami,  
informując o następujących sprawach: 
- wydano siedem zarządzeń; 
- skierowano do Rady Gminy pięć projektów uchwał; 
- wybrany został wykonawca kolejnego etapu budowy ośrodka sportowo-rekreacyjnego w Siennie za cenę 
290.971,00 zł; 
-ogłoszono drugi przetarg na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy ul. Szkolnej 6C/1 w Siennie z ceną 
wywoławczą 60.000,00 zł. Pierwszy przetarg nie odbył się z powodu braku zainteresowanych przy cenie 
wywoławczej 91.000,00 zł. 
W uzupełnieniu sprawozdania pisemnego Wójt poinformował, iż WFOŚiGW w Warszawie rozpatrzył 
pozytywnie wniosek i gmina otrzymała zwiększenie dotacji do utylizacji azbestu. 
Radny Paweł Pastuszka zapytał jakie prace będą wykonywane przy budowie ośrodka sportowo-rekreacyjnego 
i co zostanie do zrobienia. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż pozostały do wykonania trybuny i oświetlenie. 
Radny Paweł Pastuszka zapytał, czy parking też zostanie zrobiony. 
Wójt Gminy odpowiedział, że jest to przewidziane, będzie położona kostka.  Następnie Wójt wyjaśnił, iż prace 
zostaną  wykonane w dwóch etapach.  Z przyznanej dotacji w wysokości  500.000,00 zł jesienią br. zostaną 
wykonane prace za około 300.000 zł, druga część zostanie wykonana wiosną przyszłego roku. 
Nie zgłoszono innych pytań ani uwag do sprawozdania Wójta Gminy. 
 
Ad.4.Wójt Gminy  Stanisław Pora przedstawił informację o przebiegu wykonania budżetu gminy, 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planów 
finansowych instytucji kultury za I półrocze 2013 roku.  Omówił główne pozycje dochodów i wydatków. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono.  
Skarbnik Gminy Jolanta Karolik odczytała Uchwałę Nr Ra.323.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 09 września 2013 roku w sprawie opinii o przedłożonej przez Wójta 
Gminy informacji. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński stwierdził, iż wobec braku uwag należy uznać, iż Rada Gminy 
ocenia pozytywnie wykonanie budżetu Gminy Sienno w I półroczu 2013 roku. Pogratulował Wójtowi Gminy 
wykonania budżetu w I półroczu i życzył dalszej pomyślnej realizacji. 
 
Ad.5.Nie zgłoszono uwag ani pytań do informacji na temat funkcjonowania NZOZ „Medicus” w Siennie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia Krzysztof Sieczka poinformował, iż komisja oceniła 
pozytywnie funkcjonowanie podstawowej opieki zdrowotnej na terenie gminy. 
Radna Beata Ćwik poinformowała, iż dyrektor NZOZ „Medicus” Pani Marianna Śmietanko–Kmieć przybędzie 
na sesję za około pół godziny z uwagi na dużą liczbę pacjentów. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zaproponował, aby w tym czasie omówić kolejny punkt 
porządku obrad. 
Po przybyciu na sesję dyrektor NZOZ „Medicus” Pani Marianny Śmietanko-Kmieć Przewodniczący Rady 
Gminy udzielił jej głosu. 
Dyrektor NZOZ „Medicus” Pani Marianna Śmietanko-Kmieć omówiła przekazany radnym na piśmie „Raport   
z działalności NZOZ „Medicus” w Siennie”. 
Radny Adam Mazur zapytał, czy i od kiedy zacznie funkcjonować, po przerwie związanej z modernizacją 
budynku,  ośrodek zdrowia w Osówce. Nadmienił, iż ośrodek ten funkcjonuje od kilkudziesięciu lat, służy 
mieszkańcom Osówki i ościennych miejscowości. Ośrodek jest niezmiernie potrzebny i mieszkańcy proszą      
o kontynuację jego działalności. 
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Dyrektor NZOZ „Medicus” Pani Marianna Śmietanko-Kmieć odpowiedziała, że nie może obiecać, wszystko 
zależy funduszy, od kontraktu z NFZ. Poinformowała, że obcięto już około 10% funduszy, a jeszcze NFZ 
wymaga wypracowania 20% oszczędności.  NFZ zapowiada też, że nie będzie zwracać za pacjentów 
nieubezpieczonych. Odnośnie ośrodka  zdrowia  w Osówce poinformowała, że zmniejszyła  się  liczba  
pacjentów w tym rejonie i to jest też powodem zaniechania działalności ośrodka. Zwróciła uwagę, że po 
zaniechaniu działalności może zwiększyć się liczba wizyt domowych w tym rejonie. Na zakończenie 
poinformowała, iż chciałaby spotkać się z mieszkańcami i wyjaśnić im powody zaniechania działalności 
ośrodka zdrowia  w Osówce, bo spółka jest związana z tymi mieszkańcami od wielu lat. 
Radny Adam Mazur prosił o rozważenie wznowienia funkcjonowania ośrodka zdrowia w Osówce bez względu 
na opłacalność. 
Dyrektor NZOZ „Medicus” Pani Marianna Śmietanko-Kmieć wyjaśniła, że jest to kwestia przetrwania spółki. 
Zwróciła uwagę na absurdalność przepisów dotyczących służby zdrowia, które zmuszają do podejmowania 
niekorzystnych dla pacjentów rozwiązań. 
Radny Krzysztof Sieczka poinformował, iż doświadczył takiego absurdu dzwoniąc na numer alarmowy 112 po 
utracie przez zawodnika przytomności podczas meczu. Zgłasza się Radom i  stamtąd dyspozycja wychodzi na 
karetkę pogotowia ratunkowego. W przypadku sytuacji zagrożenia życia jest to wydłużenie czasu, w jakim 
chory może otrzymać pomoc. Zawodnik do tej pory nie odzyskał przytomności, pozostaje  w  śpiączce. 
Wójt Gminy Stanisław Pora podsumował, że uwarunkowania przepisami są niekorzystne. W tej rzeczywistości 
ośrodek zdrowia w Siennie funkcjonuje bardzo dobrze, stara się wyjść naprzeciw potrzebom pacjentów. 
Życzył mieszkańcom, aby w ogóle nie mieli potrzeby korzystania ze służby zdrowia. 
Radny Adam Heba wyraził zdziwienie, że NFZ nie zwraca spółce za zabiegi rehabilitacyjne, bo przecież ludzie 
płacą składki na ubezpieczenie zdrowotne. Zwrócił uwagę, że koszt zabiegu rehabilitacyjnego jest na pewno 
wiekszy, niż 10 zł od osoby, które Pani dyrektor wyliczyła w informacji. 
Sołtys wsi Osówka zaapelował o wznowienie funkcjonowania ośrodka zdrowia argumentując to tym, że 
budynek został odnowiony, ocieplony, okna są wymienione, więc koszty ogrzewania będą mniejsze. 
Radny Stanisław Jeruzal zwrócił się do Pani dyrektor NZOZ z zapytaniem. W Eugeniowie ma powstać duża 
chlewnia z planowaną hodowlą na 1000 sztuk trzody, 3 cykle w ciągu roku, w bliskiej odległości od zabudowy 
mieszkalnej. Czy dziecko chore na astmę będzie mogło przebywać w pobliżu takiej hodowli. 
Dyrektor NZOZ „Medicus” odpowiedziała, że nie tylko chore dziecko, ale i inne wrażliwe osoby mogą mieć po 
jakimś czasie problemy z oddychaniem. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński podziękował służbie zdrowia za dobrą pracę i zamknął ten 
punkt obrad. 
    
Ad.6.Przewodniczący Rady Gminy  udzielił głosu kierownikowi Zakładu Usług Komunalnych w Siennie. 
Kierownik ZUK Bohdan Przydatek zreferował pisemną informację o działalności ZUK w Siennie za 2012 rok. 
Omówił kolejno rodzaje działalności, poinformował o problemach z dostarczaniem wody w czasie 
tegorocznej suszy. Wskazał na konieczność  zaopatrzenia odbiorców w wodomierze. 
Wójt Gminy Stanisław Pora poprosił kierownika o poinformowanie o ile wzrosło zużycie wody w czasie suszy 
po wystosowaniu do mieszkańców apelu o oszczędność w zużyciu wody. 

Kierownik ZUK Bohdan Przydatek poinformował, iż posiada zezwolenie na wydobycie 1450 m³ wody dziennie, 

a w czasie suszy był taki dzień , że wydobycie sięgnęło 3.000 m³. 
Radny Paweł Pastuszka wypowiedział się, że jeżeli koszty utrzymania ujęcia wody w Dębowym Polu są takie 
duże, to należałoby przepiąć tę część sieci pod Sienno. Zasugerował, aby przeznaczyć do sprzedaży  
nieużytkowany budynek po dawnej szkole w Dębowym Polu. 
Kierownik ZUK wyjaśnił, iż w informacji o działalności sugerował takie rozwiązanie, aby przepiąć część sieci 
zaopatrywaną z ujęcia w Dębowym Polu do ujęcia w Pradze, ale ZUK nie posiada środków na realizację. 
Wójt Gminy Stanisław Pora stwierdził, iż wszystko jest możliwe, tylko trzeba środków. Wskazał, że jeszcze 
dwie miejscowości nie mają wodociągu. Odnośnie budynku po dawnej szkole poinformował, iż prowadzone 
są rozmowy z nadleśnictwem o zamianę tej  nieruchomości z nadleśnictwem na inną. 
Sołtys wsi Sienno zgłosił o przegląd hydrantów, żeby chociaż jeden w miejscowości był sprawny. 
Poinformował, że w Olechowie Starym w czasie pożaru straż nie mogła skorzystać z hydrantu. 
Kierownik ZUK wyjaśnił, że hydranty są przeważnie sprawne, zostały zabezpieczone przed nielegalnym 
poborem wody i trzeba tylko umieć się podpiąć. 
Sołtys wsi Aleksandrów zapytała, kiedy będzie wykonany wodociąg w miejscowości, bo w końcu mieszkańcy 
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zrobią sobie studnie głębinowe indywidualnie i nie będzie dla kogo prowadzić sieci wodociągowej. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż jest w planach, będzie robiony, jak tylko będą środki. 
Nie zgłoszono innych pytań do sprawozdania z działalności ZUK w Siennie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego poinformował, iż komisja oceniła 
pozytywnie działalność Zakładu Usług Komunalnych w Siennie w 2012 roku. 

 
Ad.7.1)Wójt Gminy Stanisław Pora poinformował, iż proponuje pozostawienie stawek wszystkich podatków 
na  poziomie roku bieżącego. Biorąc pod uwagę ceny ogłoszone przez GUS  proponuje obniżenie ceny skupu 
żyta do 39,00 zł za 1 dt. Wójt nadmienił, iż dotychczas GUS wyliczał średnią cenę z III kwartałów, w br. jest to 
średnia cena za 11 ostatnich kwartałów. 
Radny Stanisław Jeruzal zwrócił uwagę, że cena skupu żyta po żniwach była w br. bardzo niska, bo tylko 28,00 
zł.  Rolnicy są zmuszeni  sprzedawać nawet po tak cenie, żeby móc się utrzymać, opłacić zobowiązania. 
Ogólnie ceny zbóż spadły w br. o około 30%, podobnie jak ceny zwierząt hodowlanych. Podał za przykład, że 
spadek ceny o 3 zł na jednym kilogramie żywca daje w przypadku sprzedaży 100 sztuk zmniejszenie dochodu 
o 210.000 zł . Zaapelował o przekazanie informacji o tej sytuacji wyższym władzom, parlamentarzystom z PSL 
aby mieli świadomość  i pomogli gminom, może poprzez zwiększenie subwencji. 
Wójt Gminy zapewnił, że informacje są przekazywane przy każdej sposobności. 
Zastępca Przewodniczącego Komisji  Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Andrzej Małaczek 
poinformował, iż komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  
Nie zgłoszono uwag ani innych pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie 
obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowaną jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2014 rok. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXIII/155/2013 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 13 głosami za, na  ustawowy 
skład 15 radnych. 
2)Wójt Gminy Stanisław Pora udzielił wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 
sprzedaży drewna przyjmowaną jako podstawa obliczania podatku leśnego na 2014rok. Poinformował, iż 
proponuje obniżenie ceny sprzedaży drewna do 100 zł, tj. na poziomie roku bieżącego.  
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Zastępca Przewodniczącego Komisji  Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Andrzej Małaczek 

poinformował, iż komisja zaopiniowała pozytywnie proponowaną stawkę 100 zł za 1 m³.  
Przewodniczący Rady Gminy  zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 
sprzedaży drewna przyjmowaną jako podstawa obliczania podatku leśnego na 2014 rok.  
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXIII/156/2013 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 13 głosami za, na  ustawowy 
skład 15 radnych. 
3)Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski przedstawił proponowane na 2014 rok stawki podatku od nieruchomości. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż komisja zaopiniowała pozytywnie 
proponowane przez Wójta Gminy stawki podatku od nieruchomości na 2014 rok. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały.  
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXIII/157/2013 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 13 głosami za, na  ustawowy 
skład 15 radnych. 
4)Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski przedstawił proponowane na 2014 rok stawki podatku od środków 
transportowych. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż komisja zaopiniowała pozytywnie 
proponowane przez Wójta Gminy stawki podatku od środków transportowych na 2014 rok. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały.  
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXIII/158/2013 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 13 głosami za, na  ustawowy 
skład 15 radnych. 
 
Ad.8.Skarbnik Gminy Jolanta Karolik objaśniła proponowane do wprowadzenia zmiany w Uchwale 
Budżetowej na 2013 rok. 
Radna Lidia Łepecka odniosła się do planowanej kwoty 3.000 zł na zakup stolików i krzesełek do świetlicy       
w Osówce. Radna wskazała, że zbliża się okres, gdzie jest dużo imprez i będzie potrzeba większej ilości 
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stolików i krzesełek.  Zapytała, czy można zakupić używane stoliki i krzesełka, bo przyznana kwota 3.000 zł nie 
jest duża, nowych nie zakupi się w wystarczającej ilości.  
Radny Adam Heba poprosił o wyjaśnienie kwestii przeznaczenia przez gminę środków na wykonanie 
zgodności raportu o oddziaływanie przedsięwzięcia na środowisko w Eugeniowie, podczas gdy na zebraniu     
z mieszkańcami Sekretarz Gminy informował, iż raport wykonał inwestor.  
Wójt Gminy Stanisław Pora wyjaśnił, że Gmina wykonuje niezależną ekspertyzę. 
Radny Stanisław Jeruzal zwrócił uwagę, że to przedsięwzięcie jest za blisko budynków mieszkalnych, bo tylko 
80 m i będzie duża szkodliwość. Wskazał na opinię Pani Marianny Śmietanko-Kmieć  wypowiedzianą na sesji. 
Nie zgłoszono innych pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż komisja zaopiniowała pozytywnie 
proponowane zmiany  budżetowe. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie zmian w Uchwale 
Budżetowej na 2013 rok. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXIII/159/2013 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 13 głosami za, na ustawowy  
skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński udzielił głosu Dyrektorowi ZS w Jaworze Soleckim. 
Dyrektor ZS w Jaworze Soleckim Paweł Niedziela podziękował radnym za udział w obchodach 150 rocznicy 
Powstania Styczniowego i 150 rocznicy śmierci Dionizego Czachowskiego. Dyrektor wręczył Wójtowi Gminy    
i Przewodniczącemu Rady Gminy okolicznościowy album poświęcony Powstaniu Styczniowemu oraz 
Dionizemu Czachowskiemu. Przeprosił Wójta Gminy, że w ferworze uroczystości nie udzielił Wójtowi głosu na 
zakończenie imprezy. Dyrektor ZS w Jaworze Soleckim podkreślił, iż uroczystość odbiła się szerokim echem, 
była to znakomita forma promocji gminy. 
Wójt Gminy Stanisław Pora podkreślił, iż rok bieżący obfituje w takie wydarzenia. Możliwość uczestniczenia  
w takich uroczystościach jest dla niego ogromną radością. Poinformował, iż w dniu 10 listopada odbyła się    
w Gminnym Ośrodku Kultury w Siennie pięknie przygotowana impreza patriotyczna,   a w dniu 11 listopada 
odprawiona została Msza Święta za Ojczyznę. Uroczystość w Jaworze Soleckim była bardzo długa i trudno 
było aby wszyscy mogli zabrać głos. Wyraził słowa uznania dla społeczności Jaworu Soleckiego za włączenie 
się w przygotowanie uroczystości i czynny w niej udział. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński wyraził słowa uznania dla Dyrektora ZS w Jaworze Soleckim za 
przygotowanie uroczystości tak bogatej w program.  Uroczystość została przygotowana bardzo starannie, 
wszystko było dopięte, dopracowane i nawet pogoda dopisała. Podziękował w imieniu Rady Gminy za 
możliwość uczestniczenia. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził dwudziestominutową przerwę. Po przerwie wznowiono obrady. 
Sesję opuścił po uprzednim usprawiedliwieniu się u Przewodniczącego Rady Gminy radny Grzegorz 
Baranowski. 
 
Ad.9. Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego opracowała Komisja Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu radnego. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXIII/160/2013 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 12 głosami za, na ustawowy  
skład 15 radnych. 
 
Ad.10. Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński poinformował o procedurach wyboru 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. Poprosił o zgłoszenie trzech kandydatów do Komisji Skrutacyjnej 
zaznaczając jednocześnie, że osoby zamierzające kandydować na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy nie 
mogą być członkami Komisji Skrutacyjnej. 
Radni zgłosili trzy kandydatury: 
1.Wojciech Burek 
2.Beata Ćwik 
3.Stanisław Jeruzal 
Wszyscy zgłoszeni wyrazili zgodę na kandydowanie do Komisji Skrutacyjnej. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad składem Komisji Skrutacyjnej. 
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Rada powołała Komisję Skrutacyjną w trzyosobowym składzie w głosowaniu jawnym , jednogłośnie, 12 
głosami za. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński poprosił o zgłoszenie kandydatur na  Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy Sienno. 
Radni zgłosili kandydaturę  Wojciecha Kaczorowskiego. 
Radny Wojciech Kaczorowski wyraził zgodę na kandydowanie. 
Komisja Skrutacyjna przygotowała karty do głosowania, a następnie objaśniła sposób głosowania. Komisja 
rozdała karty radnym. 
Odbyło się tajne głosowanie. 
Komisja Skrutacyjna zebrała karty, przeliczyła głosy, po czym przedstawiła protokół z głosowania tajnego       
w wyborach Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 
Kandydat Wojciech Kaczorowski uzyskał 11 głosów za, na 12 biorących udział w głosowaniu, 1 głos oddano 
nieważny. 
Radny Wojciech Kaczorowski podziękował za zaufanie wyrażone w głosowaniu. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał tekst uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy    
i zarządził głosowanie nad jej przyjęciem. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXIII/161/2013 w głosowaniu  jawnym, jednogłośnie, 12 głosami za, na ustawowy 
skład 15 radnych. 
 
Ad.11.Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński poprosił o zgłoszenie kandydatur na członka Komisji 
Oświaty Kultury i Zdrowia. 
Radni zgłosili kandydaturę Tadeusza Zagożdżona.  Kandydat wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził głosowanie nad kandydaturą radnego Tadeusza 
Zagożdżona. 
Rada zatwierdziła kandydaturę w głosowaniu jawnym, 11 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym, głosów 
przeciwnych nie było, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał tekst uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego  Komisji 
Oświaty Kultury i Zdrowia i zarządził głosowanie nad jej przyjęciem. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXIII/162/2013 w głosowaniu jawnym, 11 głosami za,  przy 1 głosie 
wstrzymującym, głosów przeciwnych nie było, na ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.12.Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński udzielił informacji na temat oświadczeń majątkowych 
składanych w 2013 roku. Poinformował, iż Wójt Gminy i Przewodniczący Rady Gminy złożyli swoje 
oświadczenia do Wojewody w terminie. Oświadczenia były kompletne i prawidłowe. Radni złożyli 
oświadczenia do Przewodniczącego Rady Gminy w terminie i kompletne. Oświadczenia zostały przekazane do 
weryfikacji do Naczelnika Urzędu Skarbowego. Po zweryfikowaniu,  u dwóch radnych stwierdzono drobne 
nieścisłości   nie wymagające podjęcia dodatkowych czynności wyjaśniających. 
Informacji na temat oświadczeń majątkowych kierowników jednostek  oraz  innych pracowników 
zobowiązanych do składania oświadczeń przedstawił Wójt Gminy.  Poinformował, iż wszystkie zobowiązane 
osoby złożyły oświadczenia w terminie. U czterech osób stwierdzono nieprawidłowości,  nie wymagające 
złożenia wniosków do Dyrektora Urzędu Kontroli Skarbowej.  
Nie zgłoszono pytań ani uwag do przedstawionych informacji. 
 
Ad.13.Radny Paweł Pastuszka odczytał pismo mieszkańców Dębowego Pola w sprawie budowy drogi. 
Poinformował o złożeniu wniosku przez strażaków  z OSP Kochanówka do budżetu na 2014 rok w sprawie 
zakupu samochodu i remontu strażnicy. 
Wójt Gminy Stanisław Pora wyjaśnił, iż wnioski do budżetu będą rozpatrzone po rozeznaniu możliwości 
finansowych. 
Radny Wojciech Burek  zapytał, czy w budżecie br. znalazłyby się środki na remont dróg gruntowych. Zgłosił, 
że niedawno wybudowana z dofinansowaniem  droga Eugeniowie zaczyna się psuć. Po ulewach asfalt na 
krańcach drogi bardzo się zniszczył. 
Radny Stanisław Jeruzal wypowiedział się, że remonty dróg żwirem  wykonywane są solidnie. Wygląda to 
ładnie ale tylko do jesieni, bo podczas orek jesiennych rolnicy bardzo często worują się w drogę,  na drogę 
nanoszona jest ziemia z pól. Prosił o podjęcie kroków w tej sprawie. 
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Radni sugerowali, aby sołtysi zwracali na to uwagę i upominali rolników. 
Sołtys  wsi Tarnówek  prosiła o ponaglenie w powiecie w sprawie oczyszczenia zarośniętych poboczy przy 
drodze powiatowej Tarnówek – Karolów. Przekazała prośbę mieszkańców posesji położonej w Tarnówku za 
sklepem o utwardzenie dojazdu do posesji. 
Sołtys wsi Aleksandrów Duży zapytał, kiedy będzie budowana strażnica w Aleksandrowie Dużym, bo nie ma 
gdzie zagarażować samochodów, a ponadto upływa termin ważności dokumentacji. 
Wójt Gminy uspokoił, że strażnica będzie robiona. 
Sołtys wsi Osówka zapytał, czy już czyniono jakieś kroki  w kierunku zakupu wyposażenia do świetlicy             
w Osówce.  Zasugerował zareklamowanie poprzez internet możliwości wynajęcia pomieszczeń w świetlicy np. 
przez jakiegoś dentystę czy rehabilitanta, bo szkoda, żeby taki piękny, nowy budynek nie był w pełni 
wykorzystany. 
Sołtys wsi Wierzchowiska Drugie podziękował za utwardzenie drogi, prosił o nawiezienie 4-5 samochodów 
szlaki na drogę pomiędzy Wierzchowiskami a Gozdawą. 
Sołtys wsi Jaworska Wola wniósł o ocieplenie stropu strażnicy w Jaworskiej Woli. 
Radny Krzysztof Sieczka zwrócił się do Wójta Gminy o uwzględnienie wniosków złożonych do budżetu gminy 
na 2014 rok. 
Radny Andrzej Małaczek podziękował za prace wykonane na drodze Kadłubek- Ludwików. Następnie zapytał 
o dokończenie naprawy dróg zniszczonych przez maszyny wykonujące odwierty. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że pozostawiono odcinki dróg w miejscach problematycznych tam , gdzie są 
zastrzeżenia, co do prawidłowości przebiegu drogi. 
Przewodniczący Rady Gminy prosił o interwencję w sprawie zobligowania właściciela posesji usytuowanej na 
rogu ulicy Bałtowskiej o uporządkowanie posesji. Wniósł o uwzględnienie budowy chodników przy ulicy 
Bałtowskiej. 
Sołtys wsi Leśniczówka zapytała o plany wobec drogi do Leśniczówki. 
Wójt Gminy odpowiedział, że droga jest planowana do remontu. 
Przewodniczący Rady Gminy wskazał, że  w miesiącu grudniu przedstawiony zostanie budżet gminy na 2014 
rok, poddana będzie pod głosowanie uchwała „wiatrakowa”. Dalej podkreślił, że jeśli Rada nie przegłosuje 
wiatraków, to nie będzie środków na inwestycje.  Firma deklaruje wpłatę 800.000 zł zaraz po przegłosowaniu 
uchwały. Poddał pod rozwagę radnym, czy chcą, aby gmina pozyskała wpływy do budżetu i miała środki na 
inwestycje. 
Sołtys wsi Leśniczówka odniosła się do krytycznych opinii zgłaszanych przez radnego Jeruzala przeciwko 
planowanej budowie chlewni w Eugeniowie oraz budowie elektrowni wiatrowych. Stwierdziła, iż radny 
protestuje przeciwko budowie chlewni, bo w pobliżu tego miejsca pobudował się jego syn.  Dalej 
wypowiedziała się, że radny jest przeciwny budowie elektrowni wiatrowych, ale sam jeździ po drogach coraz 
cięższymi maszynami. 
Radny Stanisław Jeruzal  sprostował, że w pobliżu miejsca planowanej budowy chlewni mieszka kilkoro dzieci 
chorych i osoby starsze.  Mieszkańcy przyjdą do gminy po odszkodowanie, to i tak nie będzie środków  na 
drogi. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski wyjaśnił, że tego typu chlewnie są traktowane jako zwykłe hodowle,         
a nie działalność przemysłowa. Zasugerował, że Rada może wprowadzić ograniczenia w planie 
zagospodarowania przestrzennego. 
Nie zgłoszono innych wniosków ani interpelacji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż porządek obrad został wyczerpany i zamknął XXXIII sesję kadencji 
2010-2014. 
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